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عبدا... اسفندیاری  مطرح کرد

بی رغبتی تهیه کنندگان به اکران نوروز
عبدا... اسفندیاری تهیه کننده پیشکسوت سینما گفت: اکران 
نوروز امسال بدیهی است، به رونق گذشته نخواهد بود و رغبت 
تهیه کنندگان و پخش کنندگان برای گرفتن اکران نوروز افت 
کرده است. عبدا... اسفندیاری تهیه کننده با سابقه سینمای 
ایران درباره تاثیرات بیماری کرونا بر کم رونقی سالن های سینما 
اظهارکرد: بیماری کووید19 بر همه ارکان زندگی ما تاثیرگذاشته 
و البته در سینما بیشتر تاثیرگذار بوده است  و یکی از مسائلی که 
در اثر بیماری به آن در سینما دچار شدیم افت مراجعه مخاطب به  
سالن هاست که مدتی به دلیل شیوع و گسترش بیماری سالن ها 
تعطیل و هم اینک هم محدود فعالیت می کنند و این عادت نرفتن 
به سالن سینما گویی همچنان روی مردم تاثیر گذاشته است. 
نگرانی از بیماری و مساله سلامت مردم در اولویت است. وی 
ادامه داد: اما در سینما اکران فیلم ها به صورت مجازی )آنلاین و 
آفلاین( گشایشی بود و فیلم ها دیده شدند و اکران آنلاین جای 
بیشتری را در خانواده ها باز کرد البته اشکالاتی در این حوزه وجود 
دارد اما با برطرف شدن آن بسیار موثر خواهد بود. زیرا مخاطب با 
کمترین هزینه می تواند در فضای خانوادگی با استفاده از فضای 
مجازی فیلم ها را تماشا کند و زحمت سفر درون شهری را با این 
هزینه ها و هوای کثیف به خودشان تحمیل نکند. تهیه کننده 
»نرگس مست« و »خواب لیلا« علاوه بر شیوع بیماری عوامل 
دیگری را در نرفتن مخاطب به سالن سینما اشاره کرد و گفت: 
عوامل متعددی در عدم اقبال مخاطب از سالن سینما  تاثیرگذار 
است، مهمترین آن کوچک شدن سبد هزینه های ماهنامه مردم 
است. بالاخره کوچک شدن خرج سفره مردم تاثیر زیادی به رفتن 
به سینما خواهد داشت زیرا سینمارفتن جزو تفریح و سرگرمی 
است. وی اشاره کرد:  این مهم را باید یادآور شوم که رفتن به سینما 
و در کنار یکدیگر فیلم را در محیط مناسب دیدن تفریح میدانی 
است و هیچ چیزی جای آن را نمی گیرد. هیچ وقت لذت و تجربه 
رفتن به سالن سینما با در خانه فیلم دیدن قابل مقایسه نیست 
زیرا رفتن به سالن سینما یک حرکت اجتماعی است و با خودش 
فرهنگ ایجاد می کند در واقع یک عمل اجتماعی فرهنگ ساز 
است که جایگزینی ندارد. دولت هم با کمک به ساخت پردیس ها 
و مجموعه های سینمایی در تداوم این حرکت و فرهنگ اجتماعی 
سهیم است تا امکان این تفریح میدانی فراهم شود. دعا می کنیم 
ویروس در کل جهان از بین برود و مردم با خیال آسوده به 

سالن های سینمای مراجعه کنند و رونق دوباره بازگردد.
 اکران مجازی رقیب سالن سینما

اسفندیاری در پاسخ به این سوال با توجه به مزایای اکران 
آنلاین و آفلاین چقدر می توان به ادامه حیات سالن های سینما 
امیدوار بود، تصریح کرد: اکران های مجازی )آفلاین و آنلاین( 
امکان دیدن کم خطرتر و کم هزینه تر در خانه و خانواده و  انتخاب 
زمانی بدون محدودیت برای مخاطب فراهم می آورد و از امتیازات 
این فضای اکران است و رقیب بزرگی برای سالن های سینماست 
و  تاثیر خودش را دارد. اما در مجموع جای ناامیدی نیست و در 
اقبال مخاطب به سینما کمک کننده است. به یاد دارم وقتی 
دستگاه ویدئو به ایران آمد اهالی سینما احساس سنگ کوب 
می کردند و ایست قلبی به اهالی سینما دست می داد. اما دیدیم 
که تاثیر داشت اما تاثیر چندانی نداشت و دیدن فیلم در سالن 
سینما تجربه اجتماعی بشری است، مجموعه های سینمایی مثل 
پردیس چارسو و کورش که در مجتمع های  خرید هستند رونق 
خواهند داشت، زیرا خانواده یک نیمروز گشت وگذار می کند و 
فیلم می بیند. در  جهان هم به همین منوال است اکران مجازی 
باعث تعطیلی سالن های سینما نخواهد شد اما رونق سالن ها کمتر 
خواهد شد. در این راستا صاحبان سالن ها و تهیه کنندگان باید 
تمهیداتی بیندیشند که جذابیت رفتن به سالن سینما افزوده شود. 
اسفندیاری درباره اکران نوروز امسال و عدم اقبال تهیه کنندگان 
به اکران فیلم شان افزود: اکران نوروز امسال بدیهی است به رونق 
گذشته نخواهد بود و رغبت تهیه کنندگان و پخش کنندگان برای 
گرفتن اکران نوروز افت کرده است، در این شرایط معلوم نیست 
با پیک بیماری روبه رو باشیم و نمی دانیم چه خواهد شد بدیهی 
است مثل گذشته نخواهد بود و ممکن است رونق بیشتری نسبت 

به طول سال 99 را در اکران نوروز شاهد باشیم.

تلــویزیون
فرشید  ناصری:

پروژه ام در »خندوانه« نادیده ماند
فرشید ناصری بازیگر سریال »خوب، بد، جلف؛ رادیواکتیو« با 
اشاره به ویژگی های این سریال بیان کرد که این مجموعه هنوز 
به زمان نیاز دارد تا دیده شود و مخاطب آن را همراهی کند. 
فرشید ناصری بازیگر سریال »خوب، بد، جلف؛ رادیواکتیو« 
درباره شروع فعالیت های بازیگری و حضورش در این سریال که 
در شبکه نمایش خانگی عرضه می شود بیان کرد: من کارم را از 
سال ۸۴ با تئاتر شروع کردم و در این سال ها به صورت آکادمیک 
هم تحصیلات را ادامه دادم. وی اضافه کرد: من کارشناسی 
ارشد کارگردانی دارم و اکنون هم دانشجوی دکتری تئاتر 
هستم و تجربه های در حوزه تئاتر و تصویر دارم که »خوب، بد، 
جلف« جدی ترین آنها در حوزه سریال است. ناصری با اشاره 
به تجربه ای که در »خندوانه« رقم خورد اما دیده نشد، تصریح 
کرد: سال 9۷ برنامه »خندوانه« قرار بود یک بخش نمایشی 
داشته باشد و آثارکوتاه نمایشی در حدود یک ربع تا ۲۰ دقیقه 
را نمایش دهند. 1۰ نمایش در آن زمان براساس متون خارجی 
انتخاب شد و کارگردانانی همچون حمید پورآذری هدایت 
گروه های نمایشی را بر عهده داشتند. با رامبد جوان هم توافق 
شده بود و بعداز 3 ما تمرین نمایش را دیده بود و دوست داشت. 
با این حال پخش آن آیتم های نمایشی به سرانجام نرسید و 
رامبد جوان به این نتیجه رسید آن بخش را راه اندازی نکند. وی 
با اشاره به مجموعه ای که طی یکسال اخیر در تلویزیون در آن 
به ایفای نقش پرداخته است، عنوان کرد: مجموعه »رفیق« به 
کارگردانی علی میرمیرانی از ابتدای محرم امسال روی آنتن 
شبکه چهار رفت و من در بخش نمایشی آن حضور داشتم. این 
اثر کار متفاوتی در تلویزیون بود و خود من تاکنون مشابه آن را 
ندیده بودم. وی که نقش »تاماز گرجی« را در سریال »خوب، 
بد، جلف« دارد درباره حضورش در این سریال بیان کرد: محسن 
چگینی و پیمان قاسم خانی برای این نقش با من صحبت کردند. 
نقش هم کاراکتری خاص بود که اصالتا به چند کشور می رسد و 
در نتیجه بازیگر این سریال شدم. ناصری درباره کارگردانی این 
سریال توضیح داد: محسن چگینی و پیمان قاسم خانی همزمان 
سریال را کارگردانی کردند. قاسم خانی چون همزمان درگیر 
فصل دوم سریال »هیولا« بود اینجا به عنوان مشاورکارگردان 

حضور داشت. 

۱۲ فیلم درخواست 
اکران نوروزی داده اند

اکبر زنجانپور را همه می شناسند؛ از هنرمندان 
و مخاطبان تئاتر، سینما و تلویزیون گرفته تا مردم 
و اقشار مختلف اجتماعی. اکبر زنجانپور هنرمندی 
است که زندگی اش را وقف تئاتر کرده و بیش از ۵ 
دهه متمادی است که بر صحنه تئاتر به ایفای نقش 
پرداخته و نمایش های درخشانی را به صحنه برده 
است. وی آثار متعددی از جمله »گوریل پشمالو«، 
»دشمن مردم«، »سیر طولانی روز در شب«، 

»ایوانف« و »دایی وانیا« را بر صحنه های مجموعه 
تئاترشهر کارگردانی کرده و در آنها و بسیاری از 
دیگر آثار نمایشی به ایفای نقش پرداخته است. 
زنجانپور مجموعه تئاترشهر را به نوعی خانه خود 
می داند زیرا بیش از نیمی از عمر هنرمندانه خود را 
در این مجموعه تئاتری سپری کرده و تاثیرگذاری 
خود بر تئاتر ایران را در این بنای تئاتری رقم زده 
است. این هنرمند شناخته شده و مطرح تئاتر ایران 

درباره وضعیت پیرامون مجموعه تئاترشهر گفت: 
زمانی بود که وقتی به تئاترشهر می آمدیم گویی 
در خانه خود بودیم و آرامش داشتیم ولی حالا با 
شرایطی که اطراف مجموعه تئاترشهر وجود دارد، 
از آرامش خبری نیست. زنجانپور معتقد است که 
مدیریت شهری با مسئولیت به موضوع پیرامون 
مجموعه تئاترشهر نگاه کند و این محیط را از افراد 
مزاحم و رفتارهای مزاحم پاک کند. بازیگر نمایش 
»شب هزارویکم« به کارگردانی بهرام بیضایی تاکید 
کرد: اگر فضای پیرامون تئاترشهر پاک و امن باشد، 
تئاتری ها می توانند حرف و اثر خود را به درستی به 
مخاطب و مردم منتقل کنند و مردم نیز با آرامش 
با آثار مواجه می شوند و تاثیرگذاری لازم شکل 
می گیرد. اگر تئاترشهر و فضای پیرامونش امن و 
مناسب باشد این اتفاق می افتد زیرا تئاتر کارگاه 
ایجاد فکر و اندیشه است. این کارگردان تئاتر با 
بیان اینکه باید مدیریتی قوی بر محوطه مجموعه 
تئاترشهر انجام شود، یادآور شد: کار نشد ندارد و هر 
کاری شدنی است به شرط اینکه مسئولان شهری 
نگاهی جدی به این موضوع داشته باشند. زنجانپور 
در پایان سخنان خود تصریح کرد: باید محیط 
پیرامون مجموعه تئاترشهر از این وضع اسفناک 
بیرون بیاد. در حال حاضر تئاترشهر در ناآرامی و 

محیطی نامناسب قرار گرفته است.

اکبر  زنجانپور:

محیط »تئاترشهر« باید از مزاحمت ها پاک شود

سخنگوی شورای صنفی نمایش 
گفت: بررسی و تجمیع نظر درباره 
اکران نوروزی در دستور جلسه این 
هفته شورای صنفی اکران لحاظ 
شده و ما هم امیدواریم که تکلیف 
نهایی اکران نوروزی طی یکشنبه 
هفته جاری مشخص شود. مرتضی 
شایسته اظهارکرد: بررسی و تجمیع 
نظر درباره اکران نوروزی در دستور 
صنفی  شورای  هفته  این  جلسه 
اکران لحاظ شده و ما هم امیدواریم 
که تکلیف نهایی اکران نوروزی طی 
یکشنبه هفته جاری مشخص شود. 
وی درباره قرارگیری فیلم سینمایی 
»شنای پروانه« در فهرست اکران 
نوروزی سال آینده افزود: این فیلم 
در حال حاضر به اکران خود در 
سینماها ادامه خواهد داد، ما هیچ 
فشاری برای پایین آوردن فیلم وارد 
نمی کنیم و »شنای پروانه« تا هر 
زمانی که بخواهد می تواند به اکران 
فیزیکی خود در سینماها ادامه دهد. 
وی درباره صف طولانی اکران در سال 
آینده اظهارکرد: واقعیت امر همه ما 
می دانیم که تعداد زیادی فیلم ساخته 
شده که در انتظار اکران هستند، ما 
برای صف بلند اکران آثار سینمایی 
در سال آینده برنامه ریزی های خاص 
خود را اعمال کرده ایم، منتها در حال 
حاضر تنها 1۲ فیلم خواستار اکران 
هستند و بسیاری از کارگردانان و 
تهیه کنندگان فیلمشان را برای اکران 
نیاورده اند. سخنگوی شورای صنفی 
نمایش در همین رابطه ادامه داد: ما 
انتظار داشتیم تا تعداد بیشتری از آثار 
برای اکران اعلام آمادگی کنند، اما 
فعلا با درخواست این 1۲ فیلم صف 
چندانی را برای اکران نوروزی پیش رو 
نداریم. وی درباره آخرین وضعیت 
اکران آنلاین در سینماها خاطرنشان 
درخواست  که  فیلمی  هر  کرد: 
اکران آنلاین داشته باشد می تواند 
درخواست خود را به شورا انتقال دهد، 
ما اثر را بررسی می کنیم و در صورت 
قدرت جذب مخاطب آن برای اکران 
فیزیکی یا آنلاینش تصمیم گیری 
خواهیم کرد. شایسته خاطرنشان 
کرد: هرچند برخی آثار می خواهند 
اکران آنلاین داشته باشند اما شورای 
صنفی نمایش اصرار به اکران فیزیکی 
آثار دارد تا بتواند هرچه سریعتر چرخ 

سینما را به گردش در بیاورد. 

همایش 3 روزه عرفان در سینمای ایران هفته گذشته 
به همت رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در 
اسپانیا به صورت وبینار و با پخش فیلم هایی از مجید 
مجیدی برگزار شد. در ابتدای این وبینار »خوزه آنتونیو 
روییز« معاون بین الملل دانشگاه کمپلوتنسه مادرید در 
سخنانی بر اهمیت برگزاری این وبینار و ضرورت معرفی 
هر چه بیشتر سینمای ایران در محافل علمی و فرهنگی 
تاکید کرد. حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی 
کشور هم در این همایش ضمن اشاره به تغییر بزرگ 
پیش آمده در مناسبات انسانی و اجتماعی به خاطر 
همه گیری کرونا، از این وضعیت به عنوان فرصتی برای 
بازنگری جهان در کلیت آن، چشم گشودن به جهان و آن 
را مثل کتابی قرائت کردن نام برد که در فرهنگ اسلامی بر 
آن نام »عرفان« نهاده اند. وی در ادامه به اهمیت »چشم« 
در عرفان شرقی برای نگریستن به جهان تاکید کرد که در 
نگاه ابن عربی نیز تجلی یافته است و با آن می توان خدا 
را نگریست. او از سینما به عنوان چنین چشمی در جهان 
امروز یاد کرد که کارکردی دوگانه دارد. از سویی آینه 
جهان بیرونی برای انسان است و از سوی دیگر چشم دل 
را برای جست وجو در جهان درونی و خویشتن باز می کند. 
رئیس سازمان سینمایی در بخش پایان صحبت های 
خود به اهمیت سینمای مجید مجیدی از همین منظر 
پرداخت و گفت: سینمای مجیدی نیز با رویکرد عرفانی 
منحصربه فرد خود، مخاطبش را همزمان به نگریستن به 
جهان از یک سو و به اندیشیدن و تماشای خویشتن از 

سوی دیگر فرا می خواند.
 زبان عرفانی آثار مجیدی 

در ادامه علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی 
به اهمیت تاریخی کشور اسپانیا به عنوان سرزمینی مرزی 
میان دو جهان شرق و غرب و میانجی میان دو فرهنگ 
اشاره کرد و ادامه داد: از این منظر اصلا عجیب نیست که 
سینمای مجید مجیدی که نگاهی عرفانی به جهان دارد، 
در اسپانیا موردتجلیل قرار گرفته است. تابش اظهارکرد: 
زبان تصویری غنی و عرفانی مجیدی در آثارش او را از 
فیلمسازی ملی و منطقه ای به فیلمسازی جهانی تبدیل 
کرده است که در آن با زبان سینما با تمامی انسان ها سخن 
می گوید. او مخاطب خود را با وجه انسانی روبه رو می کند 
که فارغ از تفاوت ها، وجه مشترک تمامی نظام های ارزشی 
و فرهنگی است. به این ترتیب تماشاگران سینمای 
مجیدی چشم خود را بر جهان بیرونی و تفاوت های آن 
می بندند و انسانیت را در درون خود به تماشا می نشینند. 
محمدمهدی احمدی رایزن فرهنگی کشورمان با اشاره 
به مشارکت کنندگان اسپانیایی برنامه از گارسیاگارسیا 
استاد دانشگاه کمپلوتنسه، مدیران خانه آسیا، مسئولان 
دانشگاه کمپلوتنسه و نیز مرکز علمی آمریکای لاتین به 
خاطر همکاری با این وبینار و دوره تخصصی قدردانی 
کرد. احمدی در ادامه به یکی از مهمترین ویژگی های 
سینمای ایران اشاره و اظهارکرد: سینمای ایران 
کارگردان محور است و این موضوع بیانگر این است که 
سینمای ایران پشتوانه ای فلسفی و فکری دارد. وی توجه 
به خانواده را یکی دیگر از ویژگی های سینمای ایران 
دانست و گفت: ورود به فرهنگ عمومی جامعه و یافتن 
معضلات و مشکلات اجتماعی و سپس تلاش در جهت 
آسیب شناسی این معضلات را می توان به عنوان ویژگی 
مهم دیگر سینمای ایران بررسی کرد. احمدی ادامه داد: 
بدین ترتیب سینمای ایران آثار منفی معضلات اجتماعی 
و فرهنگی را به صورت سمعی و بصری و با زبان هنری 
منعکس می کند و طبیعی است که چنین رویکردی بر 
مخاطب نیز تاثیر خواهد گذاشت. رایزن فرهنگی ایران در 
اسپانیا در پایان اضافه کرد: با در نظرگرفتن مجموعه این 
دلایل برگزاری وبینار سینمای ایران را ضروری دانستیم و 
تصمیم گرفتیم شروع این حرکت نیز با تحلیل آثار مجید 
مجیدی باشد چرا که ماهیت فیلم های او انسانی، اخلاقی 

و عرفانی است.
 اهمیت سینمای ایران در جهان

همچنین »مننه گراس« مدیر جشنواره های بین المللی 
خانه آسیا طی سخنانی به اهمیت سینمای ایران در 
عرصه بین المللی و جهانی اشاره کرد و گفت: مرکز 
فرهنگی خانه آسیا که هر ساله یک جشنواره فیلم با عنوان 
»جشنواره فیلم های آسیایی بارسلونا« برگزار می کند، 
افتخار دارد که میزبان فیلم های سینمای ایران است و 
این سینما بیشترین تعداد آثار را در بخش های مختلف 

جشنواره دارند. »گارسیا گارسیا« استاد سینما در دانشگاه 
کمپلوتنسه مادرید سخنران دیگر این وبینار گفت: من با 
سینمای ایران از طریق همایش ها، کنگره ها، نشست ها 
و نمایش فیلم های مختلف در سال های گذشته آشنا 
شده ام. تعدادی از این برنامه ها در این دانشگاه بوده اند و 
نتیجه این توجه انتشار کتابی با عنوان »سینمای ایران« 
در سال ۲۰1۴ بوده است. ما دوره های تابستانی شناخت 
سینمای ایران نیز در این دانشگاه داشته ایم و همینطور 
با همکاری دانشگاه های دیگر از جمله دانشگاه مالاگا و 

دانشگاه گرانادا نشست های تحلیلی در 
مورد سینمای ایران برگزار کرده ایم. 
گارسیا سپس پیشنهاد کرد که زمانی 
نیز برای بررسی بحث عرفان با تحلیل 
فیلم های ساخته شده در هر دو کشور 
ایران و اسپانیا در آینده اختصاص یابد 
چرا که اگرچه این مضمون در سینمای 
ایران بسیار پررنگ است اما در جامعه 
اسپانیایی نیز همیشه مورد توجه بوده 
است. او سپس از حضور مجید مجیدی 
در این وبینار اظهارخرسندی کرد و 
ادامه داد: سینمای مجیدی در کنار 
ویژگی های روایی و فرمی خود حاوی 
پیامی مهم است که عبارت است از 
گشودن چشم بر وجود و هستی. مجید 
مجیدی نیز در این همایش طی سخنانی 
به بحث فطرت انسانی اشاره کرد و 
گفت: اعتقاد دارم فلسفه آمدن همه 
پیامبران و اولیای خدا، تذکر به انسان 
و بیدارکردن فطرت انسانی بوده است. 
لذا ترجیح می دهم به جای استفاده از 
عبارت سینمای عرفانی از »سینمای 
فطرت« برای توصیف فیلم هایم نام 
ببرم. فکر می کنم وقتی از عرفان صحبت 
می شود هر فرهنگ یا جامعه ای برداشت 
خود را از این مفهوم دارد، اما فطرت 
مفهومی است ازلی و ابدی و مشترک 
میان تمامی انسان ها. مفاهیمی مثل 
عشق، محبت، فداکاری، همیاری و… 
یک زبان مشترک انسانی و فطری را 
می سازند که برای همه قابل فهم است. 
فکر می کنم جهان امروز که پر از خشونت 
و بحران شده است بیش از هر زمانی از 
این زبان مشترک انسانی خالی است. 
وی ادامه داد: حلقه مفقوده جهان امروز 
ما همین فطرت انسانی است. از این 
منظر سینما با به کار گرفتن این زبان 
قابل فهم برای همگان می تواند نقش 
خیلی مهم و اساسی را در نزدیک کردن 
انسان ها به یکدیگر بازی کند. مجیدی در 
ادامه صحبت های خود به نقل خاطراتی 
از همراهی گروهی از بچه های نابینا و 
سفر به شمال کشور و در دل طبیعت 
پرداخت و گفت که چطور در این سفر 
همه گروه او تحت تاثیر مواجهه عمیق و 
درونی بچه های نابینا با جهان و طبیعت 
شدند و این اثر چنان عمیق بود که منجر 

به ساخته شدن فیلم »رنگ خدا« شد. در این همایش 
خوزه آنتونیو روییس استاد دانشگاه کمپلوتنسه مادرید، 
زهرا رضی محقق و رئیس انجمن سینمایی ایران و اسپانیا، 
برناردینو هررا دانشگاه مرکزی ونزوئلا، ادواردو یانوس 
ملوسا از دانشگاه دیگو پورتالس شیلی، فرانسیسکو خوزه 
خیل محقق و استاد دانشگاه کمپلوتنسه، پائولا گاررا 
هنرمند و محقق، آنا کرسپو نویسنده و هنرمند، مننه 
گراس بلگر مدیر فرهنگ و جشنواره فیلم کشورهای 

آسیایی بارسلونا درباره سینمای ایران سخنرانی کردند.

انتقاد مجید مجیدی از خشونت جهان امروز

»فطرتانسانی«حلقهمفقودهفیلمهاست

 حمایت قاطع 
رضا بابک از تئاترشهر 

رضا بابک با تاکید بر اینکه محوطه تئاترشهر 
باید سروسامان پیدا کند، می گوید: از هیچ کمک و 
حمایتی برای بسامان شدن وضعیت پیرامون این 
بنای فرهنگی هنری دریغ نخواهد کرد. این هنرمند با 
سابقه تئاتر که از دیرباز در مجموعه تئاترشهر فعالیت 
کرده است، از ضرورت سروسامان دادن به فضای 
بیرونی تئاترشهر اظهارکرد که از تعطیلی سینما تخت 
جمشید )عصرجدید( به عنوان مکانی خاطره ساز ابراز 
تاسف می کند. او در آغاز یادآوری کرد: زمانی قرار بود 
حد فاصل بین تالار رودکی )وحدت( تا تئاترشهر گذر 
فرهنگ باشد، قرار بود خانه های قدیمی را بخرند و به 
نمایشگاه و کارگاه های هنری و کافه تبدیل کنند. 
ظاهرا در حال حاضر اقداماتی هم صورت گرفته است. 
اگر این اتفاق به همان شکلی که قبلا صحبتش شده 
بود، رخ بدهد، علاوه بر اینکه چهره ای فرهنگی به این 
محدوده می دهد، در ایجاد اشتغال برای هنرمندان 
گوناگون بسیار موثر خواهد بود، چراکه زمینه مناسبی 
برای فعالیت آنان ایجاد می کند. هنرمندان شاخه های 
گوناگون هم می توانند آثار خود را عرضه کنند و هم 
فضایی برای آموزش هنرجوان خواهند داشت. این 
هنرمند که جزو اولین اعضای گروه تئاتر کانون 
پرورش فکری کودکان ونوجوانان بوده است، یادآور 
شد: پیش از انقلاب، ما یعنی اولین گروه تئاتر کانون 
متشکل از مرضیه برومند، بهرام شاه محمدلو، اردوان 
مفید، سوسن فرخ نیا و علیرضا هدایی و من که به 
سرپرستی دان لافون در کانون فعالیت می کردیم، 
چنین ایده ای برای پارک لاله داشتیم و در آن دوره 
هم قرار بود زمین کنار پارک که تا خیابان دکتر 
فاطمی فعلی ادامه داشت، به یک مجموعه فرهنگی 
هنری ویژه کودکان و نوجوان اختصاص پیدا کند 
که فروشگاه هایش ویترین داشته باشند و از بیرون 
دیده شوند. البته بعدها داخل کانون فروشگاه هایی 
راه اندازی شد. بابک با ابراز تاسف از وضعیت پارک 
دانشجو در چند سال اخیر ادامه داد: اسم پارک 
مجاور تئاترشهر، پارک دانشجوست ولی عملا به 
پارک معتادان و دیگر اقشار مساله دار تبدیل شده 

است و این هیچ برازنده تئاتر شهر نیست.
  امیدوارم خبرهای تلخ تمام شود

بابک با ابراز تاسف از تنگناهای اقتصادی که 
مردم را تحت فشار قرار داده، گفت: کسانی که 
دور و بر تئاترشهر بساط می چینند، عموما افرادی 
آبرودار هستند که از روی ناچاری چنین می کنند 
و می خواهند لقمه نانی به سفره خود ببرند. زمانی 
شهرداری بساط اینگونه افراد را جمع می کرد ولی 
امروز به دلیل شرایط سخت اقتصادی نمی تواند 
مانع شان شود. اینها قاچاقچی یا خلافکار نیستند 
بلکه افرادی زحمت کش هستند که از این راه گذران 
زندگی می کنند. او افزود: بنابراین با در نظر گرفتن 
همه این نکات، حل ریشه ای مشکلات تئاترشهر 
نیاز به بهبود وضعیت اقتصادی و برقراری عدالت 
اجتماعی دارد ولی تا زمانی که نمی توانیم مسائل را به 
شکل بنیادین حل کنیم، لازم است با ایجاد حریمی 
متناسب با هویت تئاتر شهر از این مجموعه مراقبت 
و محافظت کنیم. بابک با تاکید بر حمایت خود از 
سر وسامان دادن به فضای بیرونی این مجموعه ادامه 
داد: ظاهرا اقداماتی برای ساخت گذر رودکی اغاز شده 
است. خوب است که این ماجرا از تئاترشهر آغاز شود و 
من شخصا به عنوان کسی که سال ها در این مجموعه 
فعالیت کرده ام، هر کمکی لازم باشد، دریغ نخواهم 
کرد تا این بنای فرهنگی سر و سامانی پیدا کند و 
وضعیتی در شان خود به دست آورد. او خاطرنشان  
کرد: از شهرداری، شورای شهر یا هر نهاد دیگری که 
متولی است، می خواهیم هر چه زودتر فکری برای 
بسامان کردن پیرامون تئاترشهر کنند و این مجموعه 
فرهنگی را از این وضعیت نامناسب که در اطرافش 
وجود دارد، نجات دهند. رضا بابک با ابراز تاسف از 
بی توجهی به مکان های فرهنگی و هنری و تعطیلی 
پیاپی سالن های سینما می گوید: هر روز خبری درباره 
تعطیلی یا وضعیت نامناسب یکی از مکان های هنری 
می خوانیم. همین چند روز پیش خواندم که سینما 
تخت جمشید )عصرجدید( تعطیل شده است. خبر 
بسیار تلخی بود. بهترین خاطراه های من در این 
سینما رقم خورده. بهترین فیلم ها را آنجا دیدم. آن 
چنانکه وقتی در انجمن بازیگران خانه سینما فعالیت 
داشتم، از مدیر این سینما آقای کاوه به دلیل خدماتش 
به فرهنگ و سینما تقدیر کردیم چون بهترین فیلم ها 
را برای نسل جوان و فرهیخته آن زمان اکران می کرد. 
او در پایان گفت: هر روز خبری ناگوار به ما می رسد. 
امیدوارم این خبرهای تلخ تمام شود و بیشتر خبرهای 
خوب بخوانیم و بشنویم و فرهنگ و هنر و اقتصاد سر 

و سامانی پیدا کند. 


